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编  者  说  明 

 

一、《云南统计年鉴—2010》是一部全面反映云南省国民经济和社会发展情况的统计资料汇编集，汇集

了全省及各州（市）、县（市、区）2009 年经济和社会发展各方面的统计数据，以及全省历年主要统计数据。 

二、本年鉴对上年度年鉴部分章节内容进行了调整，调整后全书共 21 章，即：1.综合；2.国民经济核

算；3.人口；4.就业人员和职工工资；5.固定资产投资；6.对外经济贸易；7.能源；8.财政、金融和保险；

9.价格指数；10.人民生活；11.自然资源和环境；12.农业；13.工业；14.建筑业；15.运输邮电；16.批发和零

售业；17.住宿、餐饮和旅游；18.教育、科技、文化和体育；19.卫生和其他社会活动；20.民族自治地方概

况；21.各地区主要经济指标。 

三、本年鉴每个章节后附有主要统计指标解释，对主要统计指标的含义、统计范围和统计方法作了简

要说明。 

四、本年鉴的资料来源，大部分来自年度统计报表，少部分来自抽样调查。由于条块统计分工关系，

部分指标各州（市）、县（市、区）数字相加不等于全省总计，在使用中请注意。由于统计制度仍处于改革

过程中，因此，一些统计指标的统计口径范围有所变化，本年鉴对有关数据作了相应的调整，并在有关统

计表中作了解释。 

五、度量衡单位均采用国家颁布的国际统一标准计量单位。 

六、本年鉴中的符号使用说明： 

“空格”表示无该项统计指标数据；或表示最小单位数；或资料不详； 

“#”表示其中的主要项。 

七、本年鉴在编辑过程中，由于时间和水平关系，如有差错之处，热忱希望读者批评指正。为使本年

鉴不断改进和完善，更好地满足社会各界的需要，希望广大读者提出宝贵的意见。 



 

 

 

 

PREFACE 
 

I. Yunnan Statistical Yearbook 2009 is an annual statistics publication fully reflects the national economy and 

social development in Yunnan province. The present yearbook covers comprehensive data in each city, county and 

prefecture in 2008 as well as some key data series in significant years of the whole province. 

II. After revision, this book contains the following twenty parts: 1.General Survey. 2. National Accounts. 3. 

Population. 4. Employment, wages. 5. Investment in Fixed Assets. 6. Foreign Economy and Trade. 7. Energy. 8. 

Finance, Banking and Insurance. 9. Price Indices. 10.People’s Livelihood. 11.Natural Resources and environment. 

12.Agriculture. 13.Industry. 14.Construction. 15.Transport, Post and Telecommunication Services. 16. Wholesale 

and Retail Trades. 17. Hotels, Catering Services and Tourism.18. Education, Science and technology, Culture and 

Sports. 19. Public Health and Other Social Activities. 20.General Survey of Ethnic Minority Autonomous Areas. 21. 

Principal Economic Indicators by Region. 

Ⅲ. Explanatory Notes on Principal Statistical Indicators are provided at the end of each part to describe the content, 

scope and method of provincial statistical indicators briefly. 

Ⅳ. The major data in this publication are obtained from annual statistical reports and a small part from sample 

surveys. It is advisable to note in the reference that the sum of data of each city, county and prefecture may not 

correspondingly equal the total of the whole province in some statistical indicators due to vertical and horizontal 

statistical division. Since the statistical system is still under reform and the statistical requirements and scope are 

somewhat changed, the relevant data are adjusted and explained accordingly in the present yearbook.  

Ⅴ The units of measurement used in this book are international standard measurement units issued by the state. 

VI. Notations used in this yearbook: 

“(Blank)” indicates that the data are not available; or refers to numbers of minimum units or refers to numbers 

which are not in detail. 

“#” indicates that the major items of the total. 

VII. Readers are welcome to correct our mistakes made during the compiling due to our limited time and level. In 

order to perfect the yearbook and meet the requirements of all social circles better, comments from various readers 

are highly appreciated.
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